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Szanowni Mieszkańcy, 
 

bardzo serdecznie zapraszam na kolejne spotkania z cyklu „Porozmawiajmy o …”: 

 2 kwietnia 2024 r. (wtorek) o godz. 18.00 do Ochotniczej Straży Pożarnej w Sulejówku                

przy ul. Świętochowskiego 15/17. W I części spotkania odbędzie się debata społeczna                        

pt. „Porozmawiajmy o bezpieczeństwie – możesz mieć na nie wpływ” zorganizowana                          

przez Komendę Powiatową Policji w Mińsku Mazowieckim, 

 3 kwietnia 2024 r. (środa) o godz. 18.00 do Zespołu Szkół Ponadpodstawowych                                            

im. Ignacego Jana Paderewskiego przy ul. Paderewskiego 29. 

 

 

 

 

 

Szanowni Mieszkańcy! 

Kadencja samorządowa 2018-2024 dobiega końca. Była to kadencja – decyzją Sejmu RP dłuższa 

od pozostałych. W jej trakcie borykaliśmy się z nieprzewidzianymi wydarzeniami, które miały i mają 

znaczny wpływ na nasze życie i funkcjonowanie naszego Miasta. Te wydarzenia to pandemia i wojna 

na Ukrainie, tuż za naszą wschodnią granicą. Mimo trudności zrealizowaliśmy ambitny plan rozwoju 

Sulejówka, który deklarowałem w 2018 roku. W Informacji dla Mieszkańców z września 2018 r. 

podsumowującej dwie moje pierwsze kadencje pisałem: „W latach 2010-2014 zrealizowaliśmy 21 

przedsięwzięć współfinansowanych ze środków zewnętrznych. Łączna kwota dofinansowań 

wyniosła ok. 18 mln zł. W „Informacji dla Mieszkańców – październik 2014 r.” napisałem: „Dzięki 

prowadzonej polityce oszczędnościowej oraz skutecznym pozyskiwaniu nowych źródeł dochodów 

sytuacja Miasta uległa znacznej poprawie. W związku z tym jesteśmy dobrze przygotowani                          

do pozyskiwania środków w nowej perspektywie unijnej 2016-2020.” Kadencja 2014-2020 pokazała, 

że byliśmy dobrze przygotowani i bardzo skuteczni w pozyskiwaniu środków zewnętrznych.                                 

W tej kadencji pozyskaliśmy 44 mln zł na realizację 31 przedsięwzięć kluczowych dla rozwoju 

Miasta. Czekamy na rozstrzygnięcie kolejnych już złożonych wniosków jak na przykład wspomniany 

wniosek na odwodnienie Miasta. Wiedząc o tym, że kolejna perspektywa unijna na lata 2021-2027 

będzie ostatnią, z której nasze Miasto będzie mogło skorzystać już dziś przygotowujemy odpowiednie 

dokumenty aplikacyjne.” Chciałbym teraz zdać Państwu relację z tego jakie były rezultaty tych 

przygotowań. W minionej kadencji zrealizowaliśmy 74 przedsięwzięcia z dofinansowaniem 

zewnętrznym na kwotę ponad 130 000 000,00 zł.  

 

                                              

Kadencja Liczba realizowanych 

przedsięwzięć 

Kwota uzyskanego 

dofinansowania 
2010-2014 21 18 000 000,00 zł 

2014-2018 31 44 000 000,00 zł 

2018-2024 74 130 000 000,00 zł  

Razem 126 192 000 000,00 zł 
 

 

Największe dofinansowania, które otrzymaliśmy w minionej kadencji z tych ponad 130 mln zł to:    

 ponad 46,5 mln zł z Polskiego Ładu na Rozbudowę Oczyszczalni Ścieków, rozbudowę dróg, 

rozwój infrastruktury sportowo-rekreacyjnej, remont zabytkowego budynku Biblioteki Publicznej                         

i modernizację oświetlenia Miasta (środki krajowe), 

 ponad 42 mln zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                      

na kompleksowe odwodnienie Miasta (środki unijne z Funduszu Spójności), 

 ponad 13,2 mln zł z Funduszu Dróg Samorządowych i Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg                   

na budowę i przebudowę dróg w Mieście (środki krajowe), 

 ponad 8,2 mln zł z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na budowę Parku Glinianki                        

i budowę basenu miejskiego (środki krajowe),  

 ponad 6,1 mln zł z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego                 

na budowę parkingu wielopoziomowego (środki unijne),  

 ponad 4,7 mln zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

rewitalizację zabytkowego dworca (środki krajowe), 

 ponad 3,3 mln zł z Ministerstwa Sportu i Turystyki na budowę basenu (środki krajowe), 

 ok. 2,7 mln zł z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  na budowę 

basenu (środki krajowe), 

 ponad 1,4 mln zł z Banku Gospodarstwa Krajowego na budowę budynku komunalnego (środki 

krajowe). 

Poza pozyskanymi środkami do budżetu Miasta, dzięki naszym staraniom doprowadziliśmy                           

do zainwestowania kolejnych środków unijnych i krajowych na bardzo potrzebne miejskie inwestycje 

współrealizowane przez nasze Miasto w kooperacji z Samorządem Województwa Mazowieckiego, 

PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. i Powiatem Mińskim: 

 budowa Tunelu w Al. Piłsudskiego: Województwo Mazowieckie – ok. 35 mln zł 

      PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. -  ok. 41,9 mln zł  wkład Miasta – ok. 6,2 mln zł  

 budowa Tunelu w ciągu ul. Przejazd – inwestycja w całości finansowana z Krajowego Programu 

Odbudowy w kwocie 108,9 mln zł, została wpisana do tego programu dzięki naszym staraniom  

w 2021 r. Było to możliwe dlatego, że w 2016 r. udało nam się namówić  PKP PLK S.A. i Powiat 

Miński do wspólnego sfinansowania dokumentacji technicznej. Wkład Miasta do wykonania tej 

dokumentacji to 350 tys. zł.  



Patrząc na obecną kadencję, do kwoty ponad 130 000 000 zł pozyskanej do budżetu Miasta 

dodamy kwoty uzyskane dzięki naszym staraniom na budowę obu tuneli ok. 185 800 000 zł                                 

(w tym tunel w Al. Piłsudskiego 76,9 mln zł i tunel w ul. Przejazd 108,9 mln zł) to uzyskamy 

kwotę 315 800 000 zł, które wbudowaliśmy i wbudowywujemy w nasze Miasto.  
 

FINANSE MIASTA 

W latach 2018 – 2023 zadłużenie Miasta wzrosło o 41 642 323 zł do kwoty 70 509 323 zł (wg stanu 

na dzień 31 grudnia 2023 r.). Zapewniło to zrealizowanie w tych latach inwestycji miejskich na kwotę 

208 908 595,00 zł. przy udziale wkładu własnego Miasta w wysokości 96 366 674 zł.  Relacja wzrostu 

zadłużenia do łącznej kwoty środków przeznaczonych na inwestycje miejskie w tych latach jest 

bardzo korzystna dla Miasta - pięciokrotnie więcej przeznaczono środków na inwestycje niż wzrosło 

zadłużenie Miasta. Zwiększenie zadłużenia o kwotę 41 642 323 zł umożliwiło zrealizowanie 

inwestycji na poziomie kwoty 208 908 595 zł w omawianym okresie. Relacja ta jest korzystniejsza 

w planowanym do realizacji budżecie na 2024 rok. 

BUDOWA I REMONTY DRÓG 

Spośród największych bolączek Mieszkańców Sulejówka wymienić należy ilość i stan dróg 

gruntowych. Dróg tych z powodu zaszłości historycznych mamy bardzo dużo. Dzięki pozyskiwaniu 

funduszy krajowych i unijnych zmieniamy ten stan rzeczy, ale wciąż jest wiele do zrobienia, bo wraz 

z rozwojem Miasta przybywa nowych dróg. W 2011 r. w Sulejówku było 127,2 km dróg, z czego: 

 2,423 km dróg krajowych (wszystkie utwardzone),  

 5,751 km dróg wojewódzkich (wszystkie utwardzone), 

 4,673 km dróg powiatowych (wszystkie utwardzone), 

 114,353 km dróg gminnych, z czego: 34,6 km dróg utwardzonych, 79,753 km dróg gruntowych.  

W okresie od 2011 r. wykonaliśmy 27,862 km nowych, utwardzonych dróg, czyli bilans dróg gminnych 

przedstawiałby się w sposób następujący: 114,353 km dróg gminnych, w tym 62,462 km to drogi 

utwardzone a 51,891 km to drogi gruntowe. Jednak w tych latach w związku z rozwojem Miasta 

przybyło nowych 24,067 km dróg.  

W związku z tym stan na dzień dzisiejszy to 151,267 km wszystkich dróg, z czego: 

 2,423 km dróg krajowych (wszystkie utwardzone),  

 5,751 km dróg wojewódzkich (wszystkie utwardzone), 

 4,673 km dróg powiatowych (wszystkie utwardzone), 

 139,710 km dróg gminnych, z czego: 73,10 km dróg utwardzonych, 66,710 km dróg gruntowych.  

Nadmienić należy, że w ww. okresie obok tych 27,862 km dróg wybudowanych, 19,292 km zostało 

kompleksowo przebudowanych. Koszt takiej przebudowy jest porównywany z budową nowej drogi. 

Te dane z jednej strony pokazują wysiłek inwestycyjny i dbałość o stan dróg, a z drugiej strony wciąż 

wielkie potrzeby w tej dziedzinie.  

W bieżącym roku wykonamy kolejne 6,2 km dróg, które odwodniliśmy w ramach wielkiego projektu 

odwodnieniowego, na który pozyskaliśmy ponad 42 mln zł dofinansowania. Drogi te były wymienione 

w poprzedniej Informacji dla Mieszkańców Luty 2024 r.  

 

Poniższy wykres pokazuje ilość gminnych dróg utwardzonych w latach 2010-2024:

 
 

 

Przy budowie lub przebudowie dróg dla poprawienia bezpieczeństwa i promocji zdrowego, 

sportowego trybu życia budowaliśmy tam, gdzie to jest możliwe ścieżki rowerowe i ciągi                               

pieszo-rowerowe. Do 2010 r. było ich w Sulejówku 6982 mb, od 2011 r. zostało dobudowanych 9011 

mb, tak więc obecnie w Sulejówku mamy ponad 16,5 km ścieżek rowerowych i ciągów pieszo-

rowerowych.  

Miniona kadencja pokazała, iż konsekwentnie przechodzimy z podziemia inwestycji 

infrastrukturalnych (wodociągi, kanalizacja, odwodnienie) do inwestycji naziemnych, czyli budowy 

infrastruktury drogowej. Tendencje te należy kontynuować. Stan ten w ujęciu trzech ostatnich 

kadencji obrazuje poniższa tabelka: 
 

Kadencja Budowa 

wodociągu 

(km) 

Budowa 

kanalizacji 

sanitarnej 

 (km) 

Budowa 

kanalizacji 

deszczowej 

(km)  

Przebudowa 

dróg (km) 

 

Budowa  

dróg (km) 

2010-2014 - 27 0,6 4,9* 1,6 

2014-2018 2 13 13 8,7 12,75 

2018-2024 8 12 21 11,4** 14,5 

2024-2025*** - - 0,35 0,2 6,8 

Razem 10 52 34,95 25,2 35,65 
 

*  w tej liczbie obok dróg gminnych ujęto przebudowę drogi powiatowej (1,3 km) i drogi wojewódzkiej (1,6 km) 

** w tej liczbie obok dróg gminnych ujęto przebudowę drogi wojewódzkiej (3 km) 

*** inwestycje planowane z zabezpieczonymi środkami w budżecie na 2024 r. i w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej na 2025 r.   
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Po wyżej wymienionych inwestycjach wodno-kanalizacyjnych Miasto Sulejówek na dzień dzisiejszy 

posiada 128,6 km sieci wodociągowej, dwie Stacje Uzdatniania Wody oraz 121,9 km sieci sanitarnej 

i obecnie modernizowaną Oczyszczalnię Ścieków, która zwiększy swoją przepustowość z 2950 m3 

na dobę do 4500 m3 na dobę, tak więc sieć wodno-kanalizacyjna jest prawie kompletna i dostęp                 

do niej posiada ok. 98% Mieszkańców naszego Miasta. W związku z tym w najbliższym czasie sieć 

wodno-kanalizacyjna nie będzie wymagała większych nakładów finansowych. System kanalizacji 

deszczowej to obecnie ok. 47 km sieci kanalizacyjnej i trzeba ją regularnie uzupełniać, tak jak to 

czyniliśmy w latach ubiegłych. aby przygotować kolejne ulice do budowy, po kompletnym ich 

uzbrojeniu w infrastrukturę podziemną.  
 

OŚWIETLENIE  

Na terenie Miasta posiadamy 3822 lampy oświetleniowe, w tym: 3608 lamp ulicznych, 71 w miejscach 

pamięci, 55 w tunelu w Al. Piłsudskiego, 42 w Parku Miejskim Glinianki, 29 w pozostałych miejscach 

parkowych i 17 na targowisku miejskim. Realizując inwestycje drogowe, kiedy w zakresie takiego 

zadania mamy przebudowę oświetlenia ulicznego to zmieniamy przestarzałe lampy sodowe                        

na energooszczędne lampy ledowe. Ponadto od 2022 r. realizujemy wymianę lamp z dofinansowania 

zewnętrznego. W 2022 r. pozyskaliśmy 95 580 zł na wymianę 106 lamp, a w 2023 r. kwotę                                                              

290 000 zł na wymianę kolejny 299 lamp. Obie dotacje pozyskaliśmy z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Obecnie w Mieście mamy ok. 760 lamp ledowych.                      

W 2023 r. pozyskaliśmy kolejne dofinansowanie, tym razem z Polskiego Ładu w wysokości                                 

1 672 000 zł, na wymianę w 2024 r. aż 1100 lamp. Po tej modernizacji łącznie będziemy mieli                        

ok. 1860 lamp ledowych, czyli 48,6% całego oświetlenia. Wymiana ta powinna być kontynuowana               

aż do skutku, czyli wymiany wszystkich lamp co poprawi jakość oświetlenia i przyniesie realne 

oszczędności do budżetu Miasta.  
 

 

LATO W MIEŚCIE, RAJDY ROWEROWE I OTWARCIE DZIENNEGO DOMU „SENIOR+” 

Wśród wielu przedsięwzięć organizowanych dla Mieszkańców chciałbym wymienić trzy cieszące się 

największym zainteresowaniem:  

Lato w Mieście - od 2013 roku Miasto Sulejówek zaprasza dzieci i młodzież na bezpłatne półkolonie 

letnie, które stały się nieodłączną częścią letnich wakacji. To nie tylko czas odpoczynku, ale także 

aktywnego spędzania wolnego czasu oraz rozwijania swoich zainteresowań. Nic więc dziwnego,                

że tego typu wypoczynek cieszy się ogromną popularnością zarówno wśród najmłodszych, jak i ich 

rodziców. Sukces akcji półkolonijnej jest niepodważalny, świadczy o tym dynamicznie rosnąca liczba 

uczestników z roku na rok. Już od początku, w 2013 roku, do udziału w półkoloniach zgłosiło się 220 

dzieci, a w 2023 roku liczba ta wzrosła do imponujących 466 uczestników. To nie tylko dowód na 

zaufanie rodziców do organizatorów, ale przede wszystkim na pozytywne doświadczenia, jakie 

zdobywają ich pociechy podczas letniego wypoczynku. W ramach półkolonii uczestnicy mają 

zapewnioną pełną opiekę od godziny 7:30 do 16:30 oraz bogaty program zajęć, który obejmuje 

zarówno aktywności rekreacyjne, jak i edukacyjne. Dodatkowo, dzieci i młodzież mają okazję 

uczestniczyć w warsztatach, wycieczkach wyjazdowych oraz korzystać z wyżywienia i materiałów 

niezbędnych do zajęć. W kolejnych latach Miasto Sulejówek będzie kontynuowało taką formę 

wypoczynku dla dzieci. 

Rajdy rowerowe - to stały punkt kulturalno-sportowego kalendarza miejskich wydarzeń plenerowych, 

odbywają się od 2015 r. dwukrotnie w ciągu roku – na wiosnę i jesień. W latach 2019-2023 Miasto 

Sulejówek zorganizowało 8 rajdów rowerowych, w ostatnim XVI rajdzie wzięło udział ponad 680 

uczestników, co potwierdza rosnące zainteresowanie tą inicjatywą. Wydarzenie nie tylko promuje 

zdrowy styl życia, ale także integruje społeczność, zachęcając zarówno dzieci, młodzież,                                 

jak i seniorów do aktywnego udziału. Każda edycja rajdu różni się tematyką, co sprawia,                                    

że uczestnicy mają okazję do odkrywania nowych miejsc i doświadczeń. Kolejna edycja Rajdu 

Rowerowego już niebawem, dlatego wszyscy entuzjaści dwóch kółek są serdecznie zaproszeni                  

do udziału w tej niezapomnianej przygodzie. 

Dzienny Dom „Senior+” -  w 2020 roku otwarto Dzienny Dom „Senior+” przy pl. Czarnieckiego 46, 

który działa do dziś. Koszt utworzenia i wyposażenia  placówki wyniósł 343 055 zł, w tym 225 000 zł 

z dotacji z Ministerstwa Rodziny Pracy i Polityki Społecznej. W ofercie są usługi: edukacyjne, 

kulturalno-oświatowe, aktywności ruchowej/kinezyterapii, sportowo-rekreacyjne, terapii zajęciowej, 

aktywizacji społecznej i międzypokoleniowej,  socjalne, w tym gorący posiłek, inne formy 

dostosowane do potrzeb i możliwości uczestników.  W Dziennym Domu "Senior+" seniorzy nawiązują 

relacje społeczne, realizują swoje talenty, rozwijają  formy samopomocy.  

POLITYKA PAMIĘCI HISTORYCZNEJ  

Miasto co roku organizuje uroczystości upamiętniające ważne wydarzenia z historii naszego kraju                   

i życia lokalnej społeczności. W ostatnich latach podjęliśmy kolejne działania w celu upamiętnienia 

sławnych osób mieszkających w Sulejówku:  

 w 2022 r. nadanie imienia Victorii 1920 r. Stadionowi Miejskiemu, 

 w 2022 r. nadanie imienia Prof. Zbigniewa Wójcika Miejskiej Bibliotece Publicznej,  

 w 2023 r. nadanie imienia Aleksandry Piłsudskiej Miejskiemu Przedszkolu nr 1,  

 w 2023 r. nadanie imienia Zofii Moraczewskiej Miejskiemu Przedszkolu nr 2, 

W tym miejscu należy nadmienić, iż Miasto Sulejówek posiada 7 publicznych placówek oświatowych: 

5 szkół (4 szkoły podstawowe i liceum) – wszystkie one posiadają od lat swoich patronów                                                          

i 2 przedszkola – które patronów nie posiadały. Nadanie imion Aleksandry Piłsudskiej                                                 

i Zofii Moraczewskiej naszym przedszkolom to uhonorowanie kobiet mieszkających w Sulejówku,                                       

bardzo zasłużonych dla naszej Ojczyzny i do tej pory zbyt skromnie wyeksponowanych w miejskiej 

przestrzeni publicznej.  

W 2023 r. odsłoniliśmy tablicę upamiętniającą na Rondzie im. Bolesława Duszczyka (u zbiegu ulic 

Głowackiego, Tetmajera i Kopernika) - osoby zasłużonej dla naszej lokalnej społeczności.                          

Tym upamiętnieniem rozpoczęliśmy akcję przywracania zbiorowej świadomości lokalnych bohaterów                   

o których trudno dowiedzieć się z opracowań historycznych. Mam nadzieję, że w najbliższych latach 

takie tablice na terenie całego Miasta będą informowały o lokalnych działaczach, patronach naszych 

ulic, placów i skwerów.  



PLANOWANIE PRZESTRZENNE 

W latach 2019-2024 realizowano 33 procedury prowadzące do uchwalenia 16 miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego oraz 7 zmian. Przez ten okres niemal całe Miasto było objęte 

procedowaniem planu miejscowego na jakimś etapie. Zaskutkowało to osiągnięciem 78% 

pokrycia planami miejscowymi w obszarze władztwa planistycznego Miasta. 
 

Powierzchnia całkowita Miasta 1931 ha 

Poligon (poza władztwem planistycznym Miasta)  358 ha 

Powierzchnia Miasta bez Poligonu 1572 ha 

Powierzchnia Miasta pokryta planami 1224 ha 
 

 

Uchwalono między innymi 6 planów miejscowych na terenach dotychczas ich pozbawionych                    

o łącznej powierzchni 208 ha. Są to plany miejscowe: dla zachodniej części Ratajewa [część I i V 

oraz część IV], dla części obrębów ewidencyjnych nr 55 i 54 w rejonie ulicy Malinowej, Żeromskiego 

i Drobiarskiej, dla części obrębu ewidencyjnego nr 56 w rejonie ulicy Asfaltowej i części obrębu 

ewidencyjnego nr 57 w rejonie ulicy Czynu Społecznego, dla rejonu ulic Trakt Brzeski, Asfaltowa                     

i Maków Polnych oraz dla działki ewidencyjnej numer 59/9 w obrębie 8. Na obszarze 451 ha stare 

plany miejscowe zastąpiono nowymi.  Obecnie podjętych jest 10 uchwał intencyjnych o przystąpieniu 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, z czego 3 zaplanowane są 

do ukończenia w ciągu najbliższych 2 lat, są to: 

 miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla rejonu targowiska miejskiego                                 

– planowane uchwalenie w kwietniu 2024 r. 

 miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla rejonu ulic Trakt Brzeski, Rataja, 

Szklarniowej i Czynu Społecznego – rejon między Czynu Społecznego, Szklarniową, Traktem 

Brzeskim a Rataja o powierzchni 63 ha  - planowane ukończenie w maju 2025 r. 

 miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla obrębu geodezyjnego nr 19 - rejon 

graniczący z gminą Halinów oraz między ul. Narutowicza i Polną o powierzchni ok. 20 ha  

- planowane ukończenie w maju 2025 r. 

 

GOSPODARKA NIERUCHOMOŚCIAMI 

Miasto prowadzi racjonalną politykę gospodarowania nieruchomościami, pozyskując nieruchomości, 

wykupując tereny pod drogi i regulując w ten sposób stan prawny dróg.  Pozyskuje nieruchomości 

potrzebne na realizację swoich ustawowych zadań np. oświaty, sportu, rekreacji oraz tworzenia  

terenów zielonych. Nabywa również działki o nieuregulowanym stanie prawnym w drodze 

zasiedzenia. Większość tych działek następnie sprzedaje w trybie przetargowym, aby pozyskać 

środki na realizację inwestycji miejskich. Taką politykę prowadzimy od lat i powinna być ona 

kontynuowana. Obecnie toczą się kolejne postępowania o zasiedzenie nieruchomości na rzecz 

Miasta.  

W latach 2019-2023 zbyto 33 nieruchomości stanowiące własność Miasta Sulejówek o  łącznej 

powierzchni 4 ha, za które uzyskano ok. 15 mln zł. W ramach działań prowadzonych na wniosek 

Miasta, mających na celu regulację stanu prawnego nieruchomości gminnych, znajdujących się we 

władaniu Miasta Sulejówek w drodze zasiedzenia nabyto do zasobu 4 działki o łącznej powierzchni 

5,7 ha, położonych głównie w południowej części Miasta, tj. okolice ul. Sobieskiego oraz Traktu 

Brzeskiego. Obecnie w sądzie toczą się sprawy o zasiedzenie kilku działek w rejonie Alei 

Piłsudskiego o łącznej powierzchni ok. 1,7 ha. 

Ponadto w drodze umów nabyto 24 nieruchomości o łącznej powierzchni ok. 1,3 ha,                                         

za ok. 1,5 mln zł na realizację dróg, zieleni oraz terenów rekreacji.  

Nieodpłatnie nabyto 8 działek o łącznej powierzchni ok. 1,5 ha, z czego największą część od 

Agencji Mienia Wojskowego i PKP S.A. (prawo użytkowania wieczystego). Łącznie w trybie cywilnym 

nabyto ok. 8,5 ha.  

Równolegle do nabywania działek w trybie cywilnym, gminny zasób nieruchomości zwiększał się                       

o grunty nabywane w trybie administracyjnym za odszkodowaniem. Z tego tytułu w latach 2019-2023 

rozliczono się z właścicielami gruntów, którzy prawo własności do działek przeznaczonych pod drogi 

gminne utracili z mocy prawa, przy podziale własnej nieruchomości bądź na skutek realizacji 

inwestycji drogowej. Za 2,7 ha gruntów zaangażowano środki w łącznej kwocie 4,4 mln zł  [według 

stanu na dzień 12.03.2024 r.].  

Jak więc widać w wyniku racjonalnej polityki gospodarowania nieruchomościami Miasto pozyskuje 

więcej nieruchomości niż ich sprzedaje. Dzięki tym działaniom pozyskujemy większe środki 

finansowe ze sprzedaży nieruchomości niż przeznaczamy na zakup gruntów do zasobów Miasta. 

Tak więc w omawianym okresie Miasto pozyskało w różnym trybie 11,2 ha nieruchomości, a zbyło 

ok. 4 ha.  Koszty pozyskania tych nieruchomości to 5,9 mln zł, a środki uzyskane ze sprzedaży 

nieruchomości to ok. 15 mln zł.  
 

Mieszkasz w Sulejówku – złóż PIT do Urzędu Skarbowego w Mińsku Mazowieckim!               

To nic nie kosztuje, a wystarczy w formularzu rocznym zadeklarować 

Sulejówek jako miejsce zamieszkania!  

Nie ma znaczenia miejsce i rodzaj zameldowania!  

Wpisz realne miejsce zamieszkania, a nie miejsce obecnego zameldowania! 

Rozliczenie PIT to obowiązek, jednak tylko od Ciebie – Mieszkańcu Sulejówka 

zależy, czy 40% Twoich pieniędzy wróci do naszego Miasta! 
 

Jest to informacja zbiorcza podsumowująca kadencję 2018-2024, bardziej szczegółowe dane 

znajdują się w poprzednich „Informacjach dla Mieszkańców Sulejówka”. W Informacji                             

z grudnia 2022 r. omówione są pozostałe inwestycje z minionej kadencji. Pierwsza  Informacja 

ukazała się w czerwcu 2011 r., a ostatnia, czyli dwudziesta szósta w lutym 2024 r. Zachęcam 

Państwa do wglądu do tych Informacji, są one ogólnodostępne na stronie internetowej Miasta 

Sulejówek www.sulejowek.pl w zakładkach: Finanse Miasta, Spotkania z Mieszkańcami.  

 

http://www.sulejowek.pl/

